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Referat 

MØDE I HANDICAPRÅDET 

Torsdag d.29. august 2024 kl.12:00 – 15:00 

A-Huset, Københavnsvej 5, 4800 Nykøbing Falster,  
 

 

Deltagere: 

Fra danske Handicaporganisationer: 

• Kenneth Vedel 

• Bent Munch 

• Birthe Friis 

• Jackie Lehmann Hansen 

• Per Steen (Afbud) 

Fra den kommunale administration: 

• Centerchef Bodil Pedersen 

• Chefkonsulent Frederik Cordes  

• Pædagogisk leder Susan Rasmussen (Afbud) 

Fra byrådet: 

• Bente Lerche-Thomsen (Ø) 

• Laura Ljung (L) 

Sekretær: 

• Ledelseskonsulent Sebastian Bohr 

Gæster: 

• Leder Rikke Bumbech Frederiksen (Afbud) 
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1. Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendt. 

• Punkter til evt.: Ingen. 

 

2. Præsentation af A-Huset og rundvisning v. Koordinator Else Haarslev 

Jørgensen (30 min) 

Sagsfremstilling: 

A-Huset er værter for dagens møde i Handicaprådet, hvor de vil indlede mødet 

med at fortælle om A-Husets aktiviteter og borgergruppe samt svare på spørgsmål 

fra Handicaprådet. Handicaprådet får også en rundvisning i lokalerne. 

Referat: 

A-huset har fire værksteder, som omfatter:   

•    Ungegruppen   

•    Musikværkstedet   

•    Naturværkstedet   

•    Keramikværkstedet   

A-huset har ca. 80 borgere, som benytter sig af tilbuddet og der er 19 personaler 

ansat.  

Åbningstiden er fra kl. 9-14 mandag til fredag.  

Aktiviteterne planlægges med henblik på at udvikle, styrke og vedligeholde 

borgernes kompetencer inden for en lang række områder, eksempelvis motoriske, 

sociale og kommunikative færdigheder.   

Borgernes selv- og medbestemmelse indgår som en vigtig del i planlægningen af 

de forskellige aktiviteter. Personalet tager i planlægningen højde for borgernes 

ønske om kendte strukturer og viden om de ting, der skal foregå.  

Alle grupper har fokus på fællesskab, socialtræning, trivsel og selvstændighed.  

I personalegruppe er der blandt andet en Snoezelkonsulent (sanse), en 

seksualvejler samt en pædagog, der tilbyder pædagogisk massage.  

Disse kompetencer bliver flittigt brugt i alle grupper og borgerne har god gavn af 

dette.  

Huset rummer også flere sanserum, som benyttes dagligt af husets borgere.  

Vi har en kørselsafdeling som henter og bringer borger fra de forskellige Botilbud, 

som ikke selv kan komme til og fra tilbuddet på egen hånd.  

Kantinen leverer dagligt morgenmad, smørrebrød eller dagens varme ret, til dem 

som benytter sig af dette tilbud.  
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A-huset har også et Specialtilbud, som ligger på Saxenhøj.  

Dette tilbud er for borger, der er udadreagerende og /eller har selvskadende 

adfærd, autistiske træk eller lign. diagnoser.  

Her tilbydes et lille miljø med fast struktur, og de fysiske rammer er indrettet, så 

der tages hensyn til borgernes særlige behov.  

Derudover løfter A-huset også pt. 2 enkeltmandsopgaver, da borgerne ikke kan 

rumme de store miljøer vi har i Nykøbing og på Saxenhøj. 

 

 

3. Input til handleplan for handicapområdet fra brugere af A-Huset (30 min) 

Sagsfremstilling: 

Handicaprådet indsamler input til formuleringen af en handleplan for 

handicapområdet, herunder input fra borgere, der bruger A-Huset. 

Input: 

Der blev samlet input ved rundvisningen i A-Huset. 

 

 

4. Handicaprådets Dialogmøde vedrørende Handleplan for Handicapområdet 

v. Leder Rikke Bumbech Frederiksen (15 min) 

Sagsfremstilling: 

Handicaprådet gennemfører en dialogdag d.17. september med henblik på at 

indsamle input til formulering af en handleplan for handicapområdet. Der ønskes 

en status på forberedelserne herunder antal tilmeldinger.  

Status: 

• Der er kun kommet 16 tilmeldinger.  

• Administrationen forsøger at kontakte de inviterede, der ikke har svaret. 

• Administrationen undersøger om arrangementet kan rykkes til Rådhuset i 

stedet for Kettinge. 

 

 

 

5. Status på Handicaprådets Budget. (5 min.) 
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Sagsfremstilling: 

 

Formanden giver en orientering om status på budgettet med en oversigt over, hvor 

mange penge, der er til drift, kørsel, forplejning og så videre.  

 

 

Orientering: 

 

• Budgettet taget til efterretning. 

 

 

 

Pause 10 minutter 

 

 

6. Forberedelse til Handicapprisen 2024 (15 min) 

Sagsfremstilling: 

Handicapprisen 2024 uddeles tirsdag d.3. december fra kl.11:00-13:00 på 

Rådhuset. Handicaprådet drøfter annoncering, udvælgelseskriterier, forplejning, 

underholdning, statuette m.m. 

Beslutning: 

• Ultimo september annoncerer vi på Facebook.  

• Banner på hjemmesiden.   

• Sebastian kontakter Kommunikation.  

 

 

 

7. Teknik & Miljø besvarer spørgsmål vedrørende tilgængelighed (30 min.) 

Sagsfremstilling: 

 

Spørgsmål vedrørende tilgængelighed skal medlemmerne af Handicaprådet sende 

løbende til Chefkonsulent hos teknik & Miljø, Frederik Cordes, på mailadressen: 

fc@guldborgsund.dk. Han følger op på spørgsmålene på de efterfølgende møder i 

Handicaprådet.  

 

Orientering: 

• Der skal etableres en ny 200 meter lang sti ved Folkedanserhuset i Nykøbing 

Falster.  

o Den får så lille en påvirkning på naturen som muligt.  

o Det vil tage 3-4 uger før den er færdig.  

o Den første del af stien bliver handicapvenlig og der bliver etableret en 

ny bro over til Schiller-kvarteret.  

mailto:fc@guldborgsund.dk
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o Handicaprådet inviteres til indvielsen. Der ønskes skilte med hund i 

snor, da mange autister er bange for løse hunde.  

 

• Der skal bygges et nyt Borgerhus i stedet for det nuværende Rådhus. Teknik 

& Miljø inviterer Handicaprådet med i processen.  

 

• Der skal bygges en ny hal i Sundby, hvor Handicaprådet også inviteres med 

i processen. 

 

 

8. Bordet rundt. (30 min.) 

 

 

• Jackie Lehmann har fået en ordinær plads i bestyrelsen i DH. 

 

• Den nye hjemmeside for Handicaprådet er flot. 

 

• Næste møde bliver på Fuglsang Herregård med rundvisning på 

naturstien.  

 

9. Eventuelt og punkter til næste gang (28. oktober) 

 

• Sagsbehandlingen i visitationen i Center for Trivsel & Social Indsats. 

• Spørgsmål til Centerchef Bodil Pedersen. Handicapindretning af egen bolig – 

Hvad gør man, hvis man vil flytte til en ny bolig? Får man så tildelt en ny 

indretning?  


